
 
 

2019. december 20. péntek  Iz 7,10-14; Lk 1,26-38. 
Íme, a szűz méhében fogan, és fiút szül 
 
Nagyon közel vagyunk már karácsonyhoz. Készülünk is rá tőlünk telhetően, tudva azt, hogy 
„Minden ünnep annyit ér amennyit készül rá az ember!” Azért nem ártana, ha kapnánk 
valami visszajelzést a Szeretet Istenétől: pl. „Gyerekek megdicsérlek benneteket a lelki-
szellemi szorgoskodásotok miatt!”  Megtanultuk a mindennapi életben és a közösségben, 
hogy a visszajelzésnek fontos szerepe van a fejlődésünk szempontjából. Lehetséges azonban, 
hogy kapunk, kaptunk visszajelzést: lelkiismeretünkön keresztül!!! Ha gondosan „karban 
tartjuk” szépen tudatja velünk, hogy az önbecsülésünknek van-e szilárd alapja vagy inog egy 
kicsit. 
A külső jeleket többféleképpen lehet értelmezni. Voltak a zsidó nép körében olyanok, akik 
elfogadták, hogy a próféta szava az evangéliumi mondatok bizonysága szerint megvalósult: 
„Íme, a szűz fogan, és fiút szül, s nevét Emmánuelnek fogja hívni…” Persze, hogy Emmanuel, 
persze, hogy velünk az Isten, hiszen mi vagyunk választott nép! Azért voltak kételkedők is, 
akik a „szeretet projekt” kibontakozásakor még inkább kételkedtek és a számuk is jócskán 
megnőtt a választott nép berkeiben. Égi jel ide, égi jel oda, azt indítványozták a római 
hatalomgyakorló udvarában, hogy „Feszítsd meg!” Hát ennyit Gábriel angyal küldetéséről és 
a Szeretet istenének reményeiről… 
Kedves olvasó! Nehogy félre értsd a leírt mondatokat és azt gondold, hogy aki ezeket írja az 
borúlátó a karácsonyi eseményt vagy a „szeretet projekt-et”, illetően. Ellenkezőleg! 
Tudomásul véve, hogy az emberek sokféleképpen értelmezhetnek egy „rendkívüli” 
eseményt, a lelkünkből kiolvashatjuk az idei karácsony örömteli üzenetét: Alanyi jogon 
(feltétel nélkül) szeret bennünket a Szeretet Istene, és ha boldogan akarjuk végig járni az 
utunkat, nekünk is ezt kell tennünk. Szóljon-alakuljon az életünk a TE Igéd szerint! 
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